
Protokół Nr 16/08 
z posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i  Współpracy   

z Zagranic ą 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 27.06.2008 roku. 
 
 
Obrady Komisji prowadził Pan Jarosław Przygodzki – Przewodniczący Komisji 
Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą.  
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z listami obecności (załącznik nr 1, 2 i 3).  
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy województwa 
świętokrzyskiego.  

2. Stan wdraŜania działań realizowanych przez Wojewódzki Urząd Pracy w Kielcach 
w ramach Programu Operacyjnego „Kapitał Ludzki”. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
3.1.wyraŜenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Muzeum Wsi 
Kieleckiej w Kielcach zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność   
Województwa Świętokrzyskiego połoŜonej w Tokarni gmina Chęciny, 
3.2.wyraŜenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Muzeum Wsi 
Kieleckiej w Kielcach zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność  
Województwa Świętokrzyskiego, połoŜonej w Kakoninie, gmina Bieliny, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 118/2 o pow. 0,4000 ha. 

4. Informacja nt. wkładów finansowych Województwa Świętokrzyskiego w spółkach 
kapitałowych. 

5. Informacja Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach za okres  
od 1.01 – 31.05.2008 obejmująca wydatki bieŜące i inwestycje. 

6. Przebieg X edycji Konkursu Świętokrzyska Nagroda Jakości. 
7. Informacja na temat stanu realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013. 
8. Podsumowanie wdraŜanych przez Urząd Marszałkowski, jako Beneficjenta 

Końcowego (Instytucję WdraŜającą) Działań 2.2, 2.5 i 2.6 Priorytetu II oraz 
Działania 3.4 Priorytetu III ZPORR 2004-2006. 

9. Sprawy róŜne. 
 
 
Przewodniczący zaproponował przeniesienie punktu 4. Informacja nt. wkładów 
finansowych Województwa Świętokrzyskiego w spółkach kapitałowych. 
Oraz dodanie punktu 5. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
- uchwalenia „Programu promocji wraz z regionalnym systemem informacji 
turystycznej dla województwa świętokrzyskiego na lata 2008-2013”. 
- przystąpienia Samorządu Województwa Świętokrzyskiego do realizacji przez 
Regionalną Organizację Turystyczną Województwa Świętokrzyskiego zadania 
„Kampania promocyjna Województwa Świętokrzyskiego” w latach 2008-2010. 
 



Nowy porządek obrad: 
 
1. Informacja nt. wkładów finansowych Województwa Świętokrzyskiego w spółkach 

kapitałowych. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy województwa 

świętokrzyskiego.  
3. Stan wdraŜania działań realizowanych przez Wojewódzki Urząd Pracy w Kielcach 

w ramach Programu Operacyjnego „Kapitał Ludzki”. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

4.1. wyraŜenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Muzeum Wsi 
Kieleckiej w Kielcach zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność   
Województwa Świętokrzyskiego połoŜonej w Tokarni gmina Chęciny, 
4.2. wyraŜenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Muzeum Wsi 
Kieleckiej w Kielcach zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność  
Województwa Świętokrzyskiego, połoŜonej w Kakoninie, gmina Bieliny, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 118/2 o pow. 0,4000 ha. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
5.1 uchwalenia „Programu promocji wraz z regionalnym systemem 
informacji turystycznej dla województwa świętokrzyskiego na lata 2008-2013”. 
5.2. przystąpienia Samorządu Województwa Świętokrzyskiego do realizacji 
przez Regionalną Organizację Turystyczną Województwa Świętokrzyskiego 
zadania „Kampania promocyjna Województwa Świętokrzyskiego” w latach 
2008-2010. 

6.  Informacja Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach za okres  
od 1.01 – 31.05.2008 obejmująca wydatki bieŜące i inwestycje. 

7. Przebieg X edycji Konkursu Świętokrzyska Nagroda Jakości. 
8. Informacja na temat stanu realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013. 
9. Podsumowanie wdraŜanych przez Urząd Marszałkowski, jako Beneficjenta 

Końcowego (Instytucję WdraŜającą) Działań 2.2, 2.5 i 2.6 Priorytetu II oraz 
Działania 3.4 Priorytetu III ZPORR 2004-2006. 

10. Sprawy róŜne 
 
Porządek został zaopiniowany pozytywnie. 
Projekty uchwał stanowią załącznik do protokołu XVI sesji Sejmiku. 
 
Ad. 1. 
Informacja nt. wkładów finansowych Województwa Świętokrzyskiego  
w spółkach kapitałowych. (zał. 12) 
 
Marcin Perz – Członek Zarz ądu Województwa Świętokrzyskiego  zreferował 
informację na temat ŚCITT. Przyznał, Ŝe ŚCITT przynosi straty, ale przewidują, Ŝe  
w tym roku wyjdzie juŜ na prostą. Pracują nad rozwinięciem działalności komercyjnej. 
Poza tym rozpoczęło się wdraŜanie programów operacyjnych, teraz moŜna stawać 
do konkursów i liczy na to, Ŝe wszystko drgnie. 

 
Grigor Szaginian – Radny uwaŜa, Ŝe pieniędzy, które dostało się za nic nie szanuje 
się i uwaŜa, Ŝe tak dzieje się w ŚCITT. Proponuje, Ŝeby poŜyczyć im pieniądze, nie 
dawać, bo to zmotywuje do jakiegoś działania. 
 



Marcin Perz – Członek Zarz ądu Województwa Świętokrzyskiego neguje opinię 
Radnego Szaginiana, twierdzi, Ŝe ŚCITT jest nasz i nie moŜemy poŜyczyć pieniędzy 
sobie. Poza tym oni mają wpisaną w statut misję dla naszego województwa. 
 
Wiesław Woszczyna – Radny  zauwaŜył, Ŝe skoro jest to spółka z o.o. to funkcjonuje 
zgodnie z kodeksem handlowym, więc w tej sytuacji bzdurą jest mówienie o misji. 
Poza tym ŚCITT powstał w 2002 roku i wtedy dynamicznie się rozwijał, a teraz tylko 
rosną koszty i straty. 
 
Marcin Perz – Członek Zarz ądu Województwa Świętokrzyskiego stwierdził, Ŝe 
dochody wykazywane w latach 2002-2003 nie uwzględniają kosztów amortyzacji, 
więc są niewymierne. Teraz SCITT stoi przed wielkimi moŜliwościami i to jest bardzo 
waŜne, Ŝeby wesprzeć, a nie likwidować. 
 
W dalszej dyskusji uczestniczyli: Marcin Perz, Wiesław Woszczyna, Józef śurek, 
Jarosław Przygodzki. Efektem dyskusji było postanowienie, Ŝe tym razem jeszcze 
zaufają ŚCITT-owi. Liczą na poprawę. 
 
Wojciech Siporski – Dyrektor Departamentu Infrastru ktury  udzielił bardzo 
zwięzłej informacji na temat „Lotniska Kielce” i zaproponował, Ŝeby skorzystać  
z obecności prezesa i jemu zadać pytania. (zał. 12) 
 
Janusz Marszycki – p.o. Prezesa Spółki z o.o. „Lotn isko Kielce”  stwierdził, Ŝe 
jest to spółka, która z załoŜenia będzie przynosiła straty, bo nie bardzo ma na czym 
zarabiać. Wręcz przydałoby się dołoŜyć do niej jeszcze trochę, Ŝeby mogły tam 
lądować samoloty biznesowe. Byłoby to korzystne dla lotniska i dla Targów.  
Stratę w 70% pokrywa województwo, w sumie wynosi 900 tys. zł. 
 
Edward Choroszy ński – Prezes Spółki z o.o. „Ciuchcia Ekspres Ponidz ie”  
poinformował, Ŝe kapitał załoŜycielski tej spółki, to 500 tys. zł. Województwo ma 20% 
udziałów. Straty z kaŜdym rokiem minimalnie się zmniejszają. Teraz Ciuchcia złoŜyła 
fiszkę o modernizację mostu na Nidzie. Całość „Ciuchci”, to majątek zabytkowy, bez 
remontu i inwestycji trudno będzie poprawiać wyniki. 
W całym kraju istnieją takie ciuchcie i jeśli nie prowadzą przewozów stałych, zawsze 
przynoszą straty.  
Trzeba brać pod uwagę, Ŝe to jest kolej. Sami muszą utrzymać sobie drogę 
dojazdową, sami remontują tabor. Jędrzejów połoŜony jest daleko od większych 
miast i mało ludzi go odwiedza. A cen biletów nie moŜna jeszcze podwyŜszyć.  
Pracownicy Ciuchci mają mnóstwo pracy, którą wykonują równieŜ w prywatnym 
czasie. Sami muszą kosić trawę, pilnować, Ŝeby im np. mostów nie popalili (zdarzały 
się podpalenia). Wszędzie takie ciuchcie są dofinansowywane z budŜetu państwa. 
 A tutaj są problemy nawet z oznaczeniem drogi do ciuchci, poniewaŜ zarząd dróg 
nie pozwala na załoŜenie tablic. 
Remonty, których Ciuchcia stale wymaga w całości generują wykazane straty. 
(zał. 13) 
 
Marcin Perz – Członek Zarz ądu Województwa Świętokrzyskiego poinformował, 
Ŝe Ciuchcia ma dostać pieniądze z RPO. Lotnisko teŜ. 
Nie moŜna dopuścić do utraty tak cennej perełki, jaką jest Ciuchcia. Myśli, Ŝe jeszcze 
w 2008 roku będzie wymagała dofinansowania, a później juŜ będzie lepiej. 



Lotnisko, jeśli będzie miało system naprowadzania, będzie miało więcej samolotów. 
Przejmuje stację benzynową i liczy na zyski z niej. Nie mogą pobierać opłat za 
lądowanie, bo nie maja m.in. stacji meteo. Liczą na to, Ŝe chociaŜ na tankowaniu 
zarobią. 
 
Odnośnie Lotniska Janusz Marszycki  dodał, Ŝe miasto Kielce wycofało się, bo teraz 
ma swoje Obice. Przy czym jest to bez sensu, bo Masłów nie byłby Ŝadną 
konkurencją dla Obic. 
 
Janusz Śledziński – Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejsk ich i 
Środowiska  zreferował materiał na temat Spółki z o.o. „Chłodnie Kieleckie”.  
 
Marian Lechowski – Prezes Spółki z o.o. „Chłodnie K ieleckie”  strata 
przedstawiona jest od czasu powołania spółki. W tym roku juŜ mieli jakieś zyski, ale 
w skali straty nie są jeszcze widoczne. W chłodniach w tym momencie panuje chaos. 
Jest prezesem od miesiąca i stara się wszystko opanować. Uruchomił swoich 
dawnych odbiorców, co za tym idzie uruchomił skup truskawki (mają juŜ 1000 ton). 
UwaŜa, Ŝe podstawą sukcesu jest zjednoczenie. Prowadzą rekrutację, ale brak jest 
chętnych do pracy.  
Podpisali juŜ porozumienia z ZEORK i TPSA. Do omówienia jest jeszcze ogrzewanie, 
ale z tym w tej chwili nie ma pośpiechu.  
W tym momencie w magazynie mają towar wart 2 mln zł. spłacają dostawców na 
bieŜąco. Spłacili wszystkich pracowników.  
Biznesplan zakłada zyski na 2010 rok, ale chciałby skrócić ten czas. Sądząc po 
zapotrzebowaniu są dobrej myśli. Liczą teŜ na poŜyczkę od spółki Silesia. Otworzyli 
rynek zbytu za granicę (Francja, Anglia, Holandia, Szwecja, Norwegia). 
Owoce i warzywa dostarczają prywatni plantatorzy, nie podpisywali umów, bo nie 
było na to czasu.  
Bardzo wielkim błędem poprzedniego prezesa było wystąpienie z sieci handlowych. 
Bardzo trudno będzie wejść tam powrotem, będzie to bardzo duŜo kosztowało, a jest 
to olbrzymi rynek zbytu.  
(zał. 11) 
 
W dyskusji uczestniczyli Agnieszka Szlęk i Grigor Szaginian. 
Informacje zostały przyjęte do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 2 i 3. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sytuacj i na rynku pracy 
województwa świętokrzyskiego.  

3. Stan wdra Ŝania działa ń realizowanych przez Wojewódzki Urz ąd Pracy w 
Kielcach w ramach Programu Operacyjnego „Kapitał Lu dzki”. 

 
 
Andrzej Lato – Dyrektor Wojewódzkiego Urz ędu Pracy w Kielcach  poinformował, 
Ŝe zgodnie z ustawą Sejmik ma opiniować działania WUP. Zakończyli juŜ zadanie 
„Rozwój Zasobów Ludzkich”. Realizują teŜ zadania prowadzone przez instytucje 
rządowe. Komisja Rewizyjna kontrolowała WUP 19 czerwca b.r. 
 
Arkadiusz Piecyk – Wicedyrektor Wojewódzkiego Urz ędu Pracy w Kielcach  
zreferował pokrótce załączony materiał. Podkreślił, Ŝe odnoszą sukcesy i w działaniu 



8.1 są na I miejscu w kraju, a w POKL na II. Środki cały czas płyną do beneficjentów, 
cały czas zachowują płynność finansową. Nieprzerwalnie prowadzony jest nabór 
wniosków. 
 
Przewodnicz ący Komisji  wyraził uznanie dla Panów Dyrektorów, w imieniu Komisji 
powiedział, Ŝe są bardzo zadowoleni z ich pracy. Pogratulował sukcesów i Ŝyczył 
dalszych. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. (zał. 8) 
 
Ad. 4. 
Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

4.1.wyra Ŝenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Mu zeum Wsi 
Kieleckiej w Kielcach zabudowanej nieruchomo ści stanowi ącej własno ść   
Województwa Świętokrzyskiego poło Ŝonej w Tokarni gmina Ch ęciny, 
4.2.wyra Ŝenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Mu zeum Wsi 
Kieleckiej w Kielcach zabudowanej nieruchomo ści stanowi ącej własno ść  
Województwa Świętokrzyskiego, poło Ŝonej w Kakoninie, gmina Bieliny, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 118/ 2 o pow. 0,4000 ha. 

 
 
Roman Dziedzic – Dyrektor Departamentu Mienia, Geod ezji, Kartografii i 
Planowania Przestrzennego zreferował uzasadnienia obydwu projektów uchwał. 
Nie było głosów w dyskusji. 
 
Projekty uchwał zostały zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie. (zał. 6 i 7) 
 
Ad. 5.  
Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

5.1 uchwalenia „Programu promocji wraz z regionalny m systemem 
informacji turystycznej dla województwa świętokrzyskiego na lata 
2008-2013”. 

5.2 przyst ąpienia Samorz ądu Województwa Świętokrzyskiego do 
realizacji przez Regionaln ą Organizacj ę Turystyczn ą Województwa 
Świętokrzyskiego zadania „Kampania promocyjna Województ wa 
Świętokrzyskiego” w latach 2008-2010. 
(materiały zostały załączone do protokołu XVI sesji Sejmiku) 

 
Jacek Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Promocji, E dukacji, Kultury, Sportu 
i Turystyki  zreferował uzasadnienia oraz przeprowadził prezentację multimedialną.  
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Projekty uchwał zostały zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie. (zał. 4 i 5) 
 
Ad. 6. 
Informacja Świętokrzyskiego Zarz ądu Dróg Wojewódzkich w Kielcach za okres  
od 1.01 – 31.05.2008 obejmuj ąca wydatki bie Ŝące i inwestycje. (zał. 14) 
 



Wojciech Sierak – Zast ępca Dyrektora Świętokrzyskiego Zarz ądu Dróg 
Wojewódzkich w Kielcach zreferował obszerny materiał załączony do protokołu. 
Przedstawił najbliŜsze planowane inwestycje i stopień ich zaawansowania. 
 
Marcin Perz – Członek Zarz ądu Województwa  chciałby wiedzieć, jak ŚZDW jest 
przygotowany do inwestycji, czy temat oddziaływania na środowisko nie będzie 
zakłócał budowy Pętli Świętokrzyskiej. 
Zaznaczył, Ŝe inwestycje finansowane ze ZPORR mają być kontrolowane, chce 
wiedzieć, czy ocena oddziaływania na środowisko jest zgodna z dyrektywami. Czy 
nie okaŜe się nagle, Ŝe musimy zwracać pieniądze za niewłaściwie przeprowadzone 
inwestycje. 
 
Wojciech Sierak – Zast ępca Dyrektora Świętokrzyskiego Zarz ądu Dróg 
Wojewódzkich w Kielcach obawia się, Ŝe moŜe być problem w kwestii 
oddziaływania na środowisko, bo w całym kraju często się on pojawia. Inwestycyjnie 
liczą siły na zamiary. 
Co do oceny oddziaływania na środowisko – mieli juŜ kontrole z naszego 
ministerstwa i nie było Ŝadnych zastrzeŜeń. 
 
Wiesław Woszczyna - Radny  chciałby wiedzieć, na jakim etapie jest inwestycja – 
Most na Wiśle, o której wspomina się od dawna.  
 
Wojciech Sierak – Zast ępca Dyrektora Świętokrzyskiego Zarz ądu Dróg 
Wojewódzkich w Kielcach poinformował, Ŝe umowa jest juŜ podpisana, 
przygotowują się do przetargu, dokumentacja ma być zrobiona do końca przyszłego 
roku, a później ruszają z realizacją. 
 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 7.  
Przebieg X edycji Konkursu Świętokrzyska Nagroda Jako ści. (zał. 15) 
 
Radni zapoznali się wcześniej z załączonym materiałem.  
Grigor Szaginian – Radny  zastanawia się, czy ta nagroda ma jakiś sens. Bardzo 
mało firm się nią interesuje, jest kosztowna i dla nas i dla firm. 
 
Marcin Perz – Członek Zarz ądu Województwa przypomniał, Ŝe Świętokrzyska 
Nagroda Jakości jest częścią Polskiej Nagrody Jakości. Ona cały czas nie ewoluuje i 
większość naszych zainteresowanych nią juŜ ją ma. W XI edycji zamierzają 
wprowadzić jakieś zmiany, zapraszać firmy do udziału, zmienią teŜ zasady 
nagradzania. 
Na ŚNJ trzeba zapracować, była np. „Duma Regionu”, którą moŜna było zwyczajnie 
kupić, ale nie tędy droga. 
 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 8. 
Informacja na temat stanu realizacji Regionalnego P rogramu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013.  (zał. 16) 
 



Marcin Perz – Członek Zarz ądu Województwa poinformował, Ŝe ustawowo RPO 
musi być zaopiniowany do 30 czerwca. Wymienił pokrótce zaistniałe zmiany 
(przedstawione w załączonym materiale). 
W dyskusji uczestniczyli: Marek Szczepanik, Grigor Szaginian, Marcin Perz, Barbara 
Duda, Wiesław Woszczyna. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 9. 
Podsumowanie wdra Ŝanych przez Urz ąd Marszałkowski, jako Beneficjenta 
Końcowego (Instytucj ę WdraŜającą) Działań 2.2, 2.5 i 2.6 Priorytetu II oraz 
Działania 3.4 Priorytetu III ZPORR 2004-2006. (zał. 17) 
 
Marek Szczepanik – Dyrektor Departamentu Funduszy S trukturalnych 
poinformował, Ŝe sytuacja jest dobra, nasze województwo jest na I miejscu w Polsce, 
jako Instytucja WdraŜająca. Departament działa bardzo intensywnie, częściowo 
zadziałał dodatkową motywacją dla pracowników.  
Są pewnie problemy z ministerstwem, ale wszystko, co naleŜy do nas działa bez 
zarzutu. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 9. 
Sprawy ró Ŝne. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, Ŝe wnioskował juŜ do Marszałka o 
uczestnictwo Komisji Strategii w otwarciu naszego biura w Brukseli. 
 
Posiedzenie zakończyło się o godz. 14.10. 
 
 
Protokół sporządziła  
Daria Biskup-Kozik 
 

Przewodniczący Komisji  
 
 
  Jarosław Przygodzki  

 


